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Nummer
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Onderwerp

Zonnepanelen én natuur of eten? En dat buiten de gestelde kaders? 

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

Er bereiken ons allerlei berichten over het beoogde zonneveld Kijfhoek in Zwijndrecht. De berichten vinden

wij zorgelijk en wij willen graag weten hoe het College tegen deze ontwikkeling aan kijkt. Daarom de

volgende vragen (mede naar aanleiding van bijgevoegd kaartje van het nieuwste plan):

1. Klopt het dat de het nieuwste plan van het zonnepark afwijkt van het in RES 1.0 vastgestelde

zoekgebied met belangrijke kaders? Dat er sprake is van een verruiming van de oorspronkelijke

begrenzing (vooral de 250 lijn vanuit aangrenzende woonhuizen)?  

Antwoord

De zoekgebieden die zijn opgenomen in de RES, zijn door de RES partners aangewezen gebieden

waarbinnen ontwikkelingen op het gebied van zonnevelden of windturbines mogelijk zijn. Hiervoor zijn

richtlijnen/ kaders opgesteld om houvast te bieden. Bij de daadwerkelijke planvorming wordt gekeken

naar aspecten als inpassing en haalbaarheid van de businesscase. In deze fase kan het voorkomen dat

hetgeen wat eerst logisch leek bij het opstellen van de zoekgebieden toch anders uitpakt. De afstand van

250 meter vrij zicht voor woningen gelegen aan de Langeweg is genoemd in een rapport dat is opgesteld

door Royal Haskoning DHV. Dit rapport is een bijlage bij de RES, ‘Bijlage H: Onderzoekstraject

zoekgebieden’, en betreft een ontwerpend participatief onderzoek naar kansen voor gebieden en de

wensen van belanghebbenden in die gebieden. Het gaat hier om een wenselijke afstand volgens de

normen van Royal Haskoning DHV. Deze 250 meter grens maakt geen onderdeel uit van het provinciale

Omgevingsbeleid.

Op dit moment is er nog geen sprake van een vastgesteld ontwerp voor het zonneveld. Er wordt door de

initiatiefnemers gekeken naar laatste wensen en aanpassingen op basis van opmerkingen uit de gemeente

Zwijndrecht en omwonenden. Als deze zijn geïnventariseerd en doorgevoerd zal er nog een bijeenkomst

georganiseerd worden voor omwonenden en andere belanghebbenden. De initiatiefnemers hebben nog

geen aanvraag voor een Omgevingsvergunning ingediend bij de gemeente. Het definitieve plan is daarom

nog niet bekend bij de provincie.

De uitgangspunten en denklijnen voor het zonneveld Kijfhoek zijn op hoofdlijnen bij de provincie bekend.

De initiatiefnemers hebben samen met de gemeente Zwijndrecht en ontwerpbureau H+N+S in de tweede

helft van 2022 een drietal bijeenkomsten georganiseerd. Deze bijeenkomsten waren bedoeld voor

omwonenden, grondeigenaren en andere belanghebbenden om in gezamenlijkheid tot een ontwerp te
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komen voor een zonnepark bij Kijfhoek. Tijdens deze bijeenkomsten is ruimte geweest voor inbreng van

eerder genoemde partijen. Bij elke volgende bijeenkomst is aangegeven hoe de resultaten zijn verwerkt.

De provincie heeft meebetaald aan het onderzoek om samen met de genoemde partijen ervaring op te

doen met het opstellen van een gebiedsuitwerking. Het uitwerken van RES zoekgebieden is  een

voorwaarde die PS heeft gesteld bij de module energietransitie van het Omgevingsbeleid. 

2. Als dat klopt, wat vindt GS van deze ontwikkeling en is dat toegestaan volgens het huidige

vastgestelde Omgevingsbeleid binnen de Provincie Zuid-Holland?  

Antwoord

Het is nog niet bekend hoe het definitieve plan er uit zal zien. De gemeente Zwijndrecht is in dit geval

bevoegd gezag voor het verlenen van een Omgevingsvergunning. Als het plan bij de gemeente wordt

ingediend en wordt aangemeld via het E- loket bij de provincie, zullen wij toetsen in hoeverre het plan

voldoet aan ons Omgevingsbeleid. 

3. Zijn de andere partners in de RES regio Drechtsteden, waaronder de andere gemeenten maar ook

GS, over deze wijziging geïnformeerd of op een of andere wijze betrokken bij de totstandkoming?  

Antwoord

Er is op voorhand geen overleg geweest tussen de RES- partners over dit voorstel. De gemeente

Zwijndrecht is bevoegd gezag als het gaat om de vergunningverlening voor dit zonneveld. De eerste

beoordeling van het plan zal daar plaats moeten vinden. Op dit moment is er nog geen voorstel ingediend. 

 

De percelen waar de zonnepanelen op geplaatst zouden moeten worden zijn nu in gebruik als kostbare

akkerbouwgrond. 

4. Bent u het met ons eens dat zonnevelden niet ten koste van kostbare akkerbouwgrond zouden

moeten gaan?  

Antwoord

In de provinciale Omgevingsverordening zijn voorwaarden gesteld waaraan een initiatief moet voldoen.

Het op voorhand uitsluiten van akkerbouwgrond is hier niet in opgenomen. 

5. Wat is de reden dat er zoveel natuur wordt toegevoegd in het plan ten koste van akkerbouw?  

Antwoord

Het is nog niet bekend hoe het definitieve plan er uit zal zien. Als het plan bij de gemeente wordt

ingediend en wordt aangemeld via het E- loket bij de provincie, zullen wij toetsen in hoeverre het plan

voldoet aan ons Omgevingsbeleid.  Landschappelijke inpassing en het versterken van biodiversiteit zijn

opgenomen als voorwaarden in de verordening bij het ontwikkelen van een zonneveld. 

6. Heeft GS de gemeente Zwijndrecht verzocht om natuur toe te voegen en daarmee het aan te passen

gebied vele malen groter te maken of is dit op initiatief van de 3 partijen die dit nieuwe plan hebben

ontwikkeld?  

Antwoord

Zie antwoord vraag 5.
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7. Ten koste van hoeveel akkerbouwgrond zou deze ontwikkeling exact gaan (dus zonneveld en

natuur)? Hoeveel minder voedsel zou hierdoor geproduceerd kunnen worden?  

Antwoord

Het beoogde project zal maximaal een hectare of 30 bedragen. Pas bij indiening zal bekend zijn hoe groot

het exact is. De hoeveelheid voedsel of ander gewas dat hierdoor minder geproduceerd kan worden is

afhankelijk van het type teelt en specifieke omstandigheden. In de provinciale Omgevingsverordening zijn

voorwaarden gesteld waaraan een gebiedsuitwerking moet voldoen. Een dergelijke berekening is geen

onderdeel van een gebiedsuitwerking en is derhalve ook niet gemaakt.

8. Bent u het met ons eens dat dit zonneveld niet strookt met de door PS gestelde eisen van

meervoudig ruimtegebruik, zoals vastgelegd in ons Omgevingsbeleid? Wat zijn alternatieven in

Zwijndrecht zodat er geen kostbare akkerbouwgrond wordt opgeofferd aan natuur en

zonnepanelen?  

Antwoord

In de Omgevingsverordening zijn voorwaarden opgenomen waaronder het mogelijk is om naast de

voorkeursvolgorde uit de provinciale zonneladder in de RES-zoekgebieden zonnevelden mogelijk te

maken. Een van voorwaarden is op welke wijze het zonneveld een combinatie met andere relevante

opgaven vormt. De voorgestelde invulling met natuur en recreatie zou hier een voorbeeld van kunnen zijn

aangezien het een bijdrage levert aan de doelstellingen van de Groene Buffer. Op het moment dat het

plan definitief is zal hier een oordeel over gevormd kunnen worden. 

De zoekgebieden waarbinnen ontwikkelingen voor energieopwekking mogen plaatsvinden zijn vastgesteld

in de RES 1.0. 

9. Met de voorgestelde natuur, is het dan nog mogelijk voor de blijvende bedrijven om op dezelfde

manier eten te verbouwen dus zonder aanpassingen vanwege de natuur?  

Antwoord

Een mogelijke inrichting met natuur maakt onderdeel uit van het plan voor het zonneveld en heeft

zodoende uitsluitend invloed op de planlocatie. In het voorgestelde plan zal op de planlocatie geen sprake

meer zijn van de verbouw van voedsel. Omliggende bedrijven kunnen op dezelfde wijze blijven boeren. 

10. Is bekend of de natuur ook voor 25 jaar zou worden vergund of is dat blijvend?  

Antwoord

Inpassing van natuur op een planlocatie is in principe blijvend. In de Omgevingsverordening is een

instructieregel opgenomen over het opruimen van zonnevelden en andere bouwwerken na afloop van de

vergunde termijn. Ingepast groen valt niet onder de categorie Bouwwerk. 

Er bestaan grote twijfels over het participatietraject met de direct omwonenden. Wij horen dat met velen

geen gesprek is gevoerd of dat zij van de huidige afstandsnormen van 250 meter niet door de

initiatiefnemer geïnformeerd waren.

11. Kunt u aangeven wat uw inzicht in het participatietraject tot op heden is geweest?  

Antwoord

Tot op heden zijn er 3 bijeenkomsten georganiseerd waarin bij elke volgende bijeenkomst de resultaten

van de vorige zijn verwerkt en gepresenteerd. Op deze wijze is het voor belanghebbenden mogelijk

geweest om zich te informeren en zaken aan te geven die ze belangrijk vinden. De bijeenkomsten zijn
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gemiddeld door ongeveer 50 belangstellenden per bijeenkomst bezocht. De initiatiefnemer van het

zonnepark heeft deze bijeenkomsten georganiseerd. Wanneer een omgevingsvergunning wordt

aangevraagd bij de gemeente voor dit zonnepark, wordt hierin ook gevraagd om een terugkoppeling over

het georganiseerde participatietraject en de resultaten daarvan.

In eerdere fase hebben de RES-partners participatie georganiseerd met inwoners over het aanwijzen van

deze locatie als uitwerkingslocatie voor zonne-energie in de RES Drechtsteden. Bij besluitvorming over de

RES’en1.0 hebben we hierover een positief advies gegeven.

12. Kunt u aangeven in hoeverre dit proces strookt met de analyse en inzichten verkregen uit het

onderzoek dat door de RUG bij Gorinchem is uitgevoerd n.a.v. Motie 1019 van VVD en CU/SGP?  

Antwoord

De uitgangspunten die zijn geformuleerd in het advies van de RuG zijn geen criteria die kunnen worden

afgevinkt. Per situatie kunnen deze anders worden ingevuld. We vragen de initiatiefnemer bij het

aanvragen van een omgevingsvergunning een terugkoppeling te geven welke keuzes zijn gemaakt, welke

inbreng zij uit de omgeving hebben opgehaald en hoe die is meegenomen in het plan. 

13. Klopt het dat vele direct omwonenden en belanghebbenden persoonlijk niet op de hoogte zijn

gesteld danwel betrokken zijn bij de meest recente ontwikkelingen d.m.v. onder andere persoonlijke

gesprekken?  

Antwoord

De initiatiefnemers hebben 3 bijeenkomsten georganiseerd, met een vierde nog op komst. Het heeft een

ieder vrij gestaan om hierbij aanwezig te zijn. In de terugkoppeling van het participatieproces zal naar

verwachting worden toegelicht welk uitnodigingsbeleid is gehanteerd.

14. Is GS bereid om de gemeente c.q. de initiatiefnemers aan te spreken op enkelvoudig ruimtegebruik

door zonnepanelen en natuur ten koste van kostbare akkerbouwgrond en hen dringend te vragen

zich te houden aan de afgesproken 250 meter grens, omvang van zonneveld (zonder natuur als deze

niet vooraf afgesproken was) en naar een alternatieve locatie op zoek te gaan zodat geen kostbare

akkerbouwgrond wordt opgeofferd aan zonnepanelen en natuur?  

Antwoord

Tot op heden is er formeel geen plan aan ons voorgelegd en kunnen we dus ook niet beoordelen hoe het

initiatief zich verhoudt tot ons omgevingsbeleid. Als verlener van de omgevingsvergunning ligt het

bevoegd gezag voor het zonneveld nu bij de gemeente Zwijndrecht. Wanneer een ruimtelijke procedure

wordt gestart, zal de gemeente dit via een zogenaamd E-formulier bij de provincie melden. Wij zullen dit

initiatief toetsen aan de vereisten die in ons Omgevingsbeleid worden gesteld aan de uitwerking van een

zonneveld. Er worden geen andere of nadere eisen of voorwaarden gesteld dan door u als Provinciale

Staten opgenomen in het Omgevingsbeleid.

Den Haag, 16 mei 2023

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA drs. J. Smit
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